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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING RUIMTE EN WONEN 

 

Datum:  14 januari 2014 

Plaats:  oude raadzaal 

Tijd:  19.30 – 21.35 uur 

 

Aanwezig: mevrouw A. Postma (voorzitter, GroenLinks), de dames S. Brouwer (PvdA), B. Enting 

(PvdA), A. Kuik (CDA), I.M. Jongman-Mollema (ChristenUnie), S. Klein Schaarsberg (Student en Stad) 

t.v.v. J.P.A. van Rooij, K. de Wrede (Partij voor de Dieren), de heren M.D. Blom (VVD), J. Sipma (VVD), 

W.B. Leemhuis (GroenLinks), A.J. Nolles (GroenLinks), W. Maat (Stadspartij), J.P. Dijk (SP), 

B.N. Benjamins (D66), P.S. de Rook (D66) 

Namens de griffie: mevrouw A. Weiland (commissiegriffier) 

Namens het college: de heren D. Istha (PvdA), R. van der Schaaf (PvdA) 

Afwezig m.k.: de heer J.P.A. van Rooij (Student en Stad) 

Insprekers: mevrouw Kiki (op persoonlijke titel), de heer Stok (namens vereniging woonschepenhaven 

Groningen) 

Verslag: de heer J. Bosma (Notuleerservice Nederland) 

 

 

A. ALGEMEEN DEEL 

A.1. Opening en mededelingen 

De voorzitter: 

 Opent de vergadering om 19.30 uur en heet iedereen hartelijk welkom. 

Wethouder Van der Schaaf: 

 Meldt dat de wijkvernieuwing in Oosterhogebrug door bestuurlijke en financiële ontwikkelingen bij 

Steelande vertraging oploopt en gaat hierover in gesprek met Steelande. 

 Oppert in februari of maart een bijeenkomst te organiseren om de balans op te maken van grote 

ruimtelijke ontwikkelingen en projecten in wijken. 

Dhr. Dijk (SP): 

 Wijst op de drukte in verkiezingstijd en heeft de voorkeur voor het combineren van presentaties met 

commissievergaderingen. 

Dhr. De Rook (D66): 

 Lijkt het zinnig de ruimtelijke ontwikkelingen met de nieuwe raad te bespreken. 

Wethouder Van der Schaaf: 

 Neemt de suggesties over. 

 Wijst op de presentatie van de winnende ontwerpen voor een Europese architectuurprijs op 

31 januari 2014 om 16.30 in de hal van de dienst RO/EZ. 

 Meldt dat de Raad van State heeft bepaald dat in het bestemmingsplan over Oosterweg 83 expliciet 

moet worden opgenomen dat alleen grondgebonden woningen mogen worden gebouwd. Dit was al 

de bedoeling en tot het aangepaste bestemmingsplan is het ook geldend recht. 

 Meldt dat het college in november met Gedeputeerde Staten afsprak verschillende varianten voor de 

bruggen over het Oosterhamrikkanaal te onderzoeken met oog voor verkeerskundige aspecten en de 

leefomgeving. In februari moet het Rijk nog instemmen met de scopeverbreding van de planstudie. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

 Is benieuwd of een variant meegenomen kan worden met beide bruggen autovrij. 

Wethouder Van der Schaaf: 

 Verwacht dat provincie en Rijk die variant niet zullen steunen, omdat het hele verkeerssysteem dan 

wijzigt. 

 Schreef in november alle erfpachters aan die in aanmerking komen voor koop. Aanvragen kunnen 

via de website. Er zijn vijfenveertig offertes gedaan en de eerste getekende koopovereenkomsten 

zijn binnen. 

 

A.2. Vaststelling agenda 

Agendapunt B3 wordt in beslotenheid behandeld om de vertrouwelijke bijlagen erin te kunnen betrekken. 
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De agenda wordt conform deze wijziging vastgesteld. 

 

A.3. Afspraken en planning 

Er zijn geen vragen of opmerkingen. 

 

A.4. Conformstukken 

A.4.a. Grondexploitaties Bessemoerstrook corporatieve herstructurering Paddepoel Zuid grijs groen 

 en Paddepoel Zuidoost, inbreng en uitname (raadsvoorstel 12 december 2013) 

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 29 januari 2014. 

 

A.4.b. Hernieuwde vaststelling bestemmingsplan Sontwegtracé (raadsvoorstel 12 december 2013) 

Dhr. Stok (inspreker namens vereniging woonschepenhaven Groningen): 

 Vond het vorig jaar bij de Raad van State vreemd dat de gemeente de hoofdmaten van de Sontbrug 

niet eens kende. 

 Constateert dat de gemeente de bruggen soms in de context van de Crisis- en Herstelwet beschrijft 

en dan weer in het kader van Meerstad. 

 Wijst erop dat het verhoogde tracé een forse geluidsbron zal zijn, zeker wanneer er veel vrachtauto's 

over de Sontbrug worden omgeleid tijdens werkzaamheden aan de Zuidelijke Ringweg. 

 Trof in januari 2013 een geluidskaart aan met lege plekken bij de woonschepenhaven. 

 Roept de raad op goed te kijken naar de geluidsschermen van 2 miljoen euro, die op de totale kosten 

voor Meerstad toch geen luxe zijn. 

 Waarschuwt dat op veel plekken is gebleken dat de praktijk van fijnstof weerbarstiger is dan de 

theoretische modellen. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

 Sluit zich aan bij het laatste punt van de inspreker over fijnstof als algemeen aandachtspunt. 

Wethouder Van der Schaaf: 

 Antwoordt dat theoretische modellen steeds aangepast worden aan de hand van metingen. Grote 

verschillen kunnen voorkomen en dit verdient inderdaad de aandacht. 

 Wijst erop dat geluid en fijnstof erg ruim binnen de marges blijven op basis van de modellen. 

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 29 januari 2014. 

 

A.4.c. Vaststelling bestemmingsplan Aduard-Nieuwklap (raadsvoorstel 29 november 2013) 

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 29 januari 2014. 

 

A.5. Rondvraag 

Mw. Enting (PvdA): 

 Hoort van VWH Hoogkerk dat hun niet duidelijk is wat de status en vervolgstappen zijn van de 

gebiedsvisie West. 

 Informeert of de gemeente met Steelande overlegt over te slopen woningen in de Suikerbuurt in 

Hoogkerk, met name de karakteristieke woningen. 

Dhr. Dijk (SP): 

 Bespreekt in de volgende commissie graag het aanpakken van misbruik door 

kamerbemiddelingsbureaus en betrekt daarbij graag de openstaande motie uit 2009. 

Wethouder Van der Schaaf: 

 Antwoordt dat de gebiedsvisie West op een soortgelijke manier tot stand komt als die van de 

Rivierenbuurt. In februari is een vervolgbijeenkomst. Uiteindelijk stelt de raad de visie vast. 

 Bezocht de Suikerbuurt in december en constateerde vochtproblematiek en spanningen tussen 

bewoners en Steelande. 

 Kan sloop formeel niet tegenhouden, maar voelt zich nadrukkelijk verantwoordelijk. 

Stadsdeelcoördinatie is er intensief bij betrokken en het college overlegt met het bestuur van 

Steelande. 

 Zegt toe een notitie over kamerbemiddelingsbureaus aan te leveren ter bespreking in februari, al zal 

de aanlevertermijn niet gehaald kunnen worden. 
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B. INHOUDELIJK DEEL 

B.1. Initiatiefvoorstel Mantelzorgwoningen mogelijk maken (initiatiefvoorstel CDA 7 oktober 2013) 

 Preadvies initiatiefvoorstel CDA Mantelzorgwoningen mogelijk maken 

 (collegebrief 22 november 2013) 

Mw. Jongman (ChristenUnie): 

 Vindt het een goed initiatief van het CDA. Mantelzorg heeft de toekomst. 

 Is teleurgesteld over de collegereactie landelijk beleid af te wachten. Het college had wat vrijer en 

creatiever mee kunnen denken en gaat nu te veel uit van bedreigingen. 

 Wijst erop dat mensen niet altijd in elkaars buurt (kunnen) wonen. 

 Steunt een onderzoek naar de mogelijkheden. 

Dhr. Dijk (SP): 

 Vindt het een sympathiek idee, maar steunt het voorstel niet. Er zijn weinig plekken groot genoeg; 

een stedelijk gebied leent zich hier slecht voor. Bovendien zijn er al mogelijkheden als 

kangoeroewoningen, het opsplitsen van woningen en mobiele zorgunits. 

 Verzoekt het college bij eventuele mantelzorgwoningen een los adres aan te maken om te 

voorkomen dat het Rijk een mantelzorger kort op zijn uitkering met de kostendelernorm. 

 Stelt voor het voorstel te betrekken bij de nota Ouderen- en zorghuisvesting. 

Mw. De Wrede (Partij voor de Dieren): 

 Is in het algemeen tegen het bouwen op groene plekken, maar steunt dit sympathieke voorstel wel. 

 Vindt dat het college terughoudend is en soms de plank misslaat. Zo is het vaak niet mogelijk voor 

de verzorger om bij de verzorgende in te trekken. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

 Vraagt zich af welk probleem het voorstel oplost en hoe vaak de oplossing dan ruimtelijk en 

financieel haalbaar zal blijken. 

 Heeft de indruk dat er niet echt behoefte aan is, ook gezien de aankomende nieuwe regelgeving. 

 Hoort graag concreet van het CDA en het college in hoeverre het probleem zich voordoet. 

Dhr. Maat (Stadspartij): 

 Sluit zich aan bij de laatste vraag van GroenLinks. 

 Kan zich vinden in het preadvies van het college en steunt het initiatiefvoorstel niet. 

 Sluit zich aan bij de oproep van de SP wel voor aparte adressen te zorgen bij mantelzorgwoningen. 

Dhr. Sipma (VVD): 

 Vindt dat de gemeente burgers in staat moet stellen los van corporaties mantelzorgwoningen te 

realiseren. 

 Wijst erop dat in Groningen relatief veel pgb's gebruikt worden. Mensen nemen graag zelf de regie 

en met het oog op de toekomst is het goed hun mogelijkheden te verruimen. 

Mw. Enting (PvdA): 

 Vindt kwalitatieve voorzieningen voor mantelzorgers belangrijk en het initiatief mooi. 

 Vreest dat vergunningvrij gebouwde woningen na afloop van de mantelzorg een andere bestemming 

kunnen krijgen. 

 Leest in het preadvies dat er al diverse mogelijkheden zijn onder bepaalde voorwaarden. 

 Vindt daarom vergunningvrij bouwen onnodig. 

 Is tegen het volbouwen van binnenterreinen en ziet meer in het ombouwen van leegstaande 

kantoorpanden en verzorgingshuizen tot goede mantelzorgwoningen. 

 Wacht de uitwerking van het ministerie belangstellend af. 

Dhr. Benjamins (D66): 

 Vindt de reactie van het college op het sympathieke initiatief terughoudend en technisch. 

 Wijst erop dat toekomstige ontwikkelingen het wel degelijk tot een probleem maken, maar is ook 

benieuwd naar huidige concrete aanwijzingen. 

 Verwacht een toenemende vraag naar mantelzorgwoningen op eigen terrein en wil in elk geval dat er 

meer keuzevrijheid komt. 

 Vindt het wijzen op kleine tuinen in Groningen Calimero-gedrag. 

Mw. Klein Schaarsberg (Student en Stad): 

 Steunt het sympathieke voorstel en wil mantelzorgers niet in de weg staan. 
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 Is benieuwd waar het ministerie mee komt en wil hier lokaal slim op inspelen. 

Wethouder Van der Schaaf: 

 Benadrukt dat het college ook blij is met mantelzorgers en belemmeringen weg wil nemen. 

 Wijst erop dat Groningen geen tekort heeft aan seniorenwoningen, al zijn er wel 

kwaliteitsvraagstukken in bepaalde wijken. 

 Legt uit dat het nu ook al mogelijk is een mantelzorgwoning in de tuin te plaatsen, alleen moet daar 

net als voor andere bouwwerken een vergunning voor worden aangevraagd. Het onderscheid is 

lastig te maken. 

 Ziet als bezwaar tegen vergunningvrij bouwen dat de gemeente de grip kwijtraakt. Alleen middels 

actieve controle kun je achterhalen of de bestemming na verloop van tijd veranderd is. 

 Vermoedt dat het Rijk geen dicht stedelijke gebieden voor ogen heeft, maar wacht af waar het mee 

komt. 

 Is altijd bereid te kijken naar maatwerk en besteedt in de nota Ouderen- en zorghuisvesting aandacht 

aan mantelzorg- en kangoeroewoningen. 

 Antwoordt dat bij splitsingen ten behoeve van mantelzorg juist verschillende huisnummers gelden. 

 Zegt toe schriftelijk te verduidelijken wat nu al mogelijk is wat betreft mantelzorgwoningen en wat 

de consequenties zijn van het toestaan van vergunningvrij bouwen. 

Mw. Kuik (CDA): 

 Is blij dat veel partijen mogelijkheden zien, maar teleurgesteld dat het college niet eens onderzoek 

wil doen. 

 Benadrukt de fantastische warmte die achter mantelzorg schuilgaat. De verzorging heeft een 

medische en een sociale component. 

 Wijst erop dat privacy van verzorgde en verzorger gebaat is bij deze oplossing. 

 Wil mantelzorg stimuleren, ook met het oog op de decentralisaties zal de behoefte groeien. Het is 

belangrijk belemmeringen weg te nemen en meer mogelijkheden te creëren. 

 Antwoordt dat na afloop van de mantelzorg de losstaande chalets verwijderd moeten worden. 

 Herinnert eraan dat meerdere gemeenten vergunningvrij bouwen al mogelijk maken. 

 Vindt mantelzorgwoningen in tuinen een andere categorie dan kangoeroe- en seniorenwoningen. 

 Wil zich niet blind staren op onmogelijkheden. Het is duidelijk dat een mantelzorgwoning in de 

binnenstad weinig voor de hand ligt, maar in genoeg wijken kan het wel. 

Het initiatiefvoorstel wordt geagendeerd voor de raad van 29 januari 2014. 

 

B.2. Actualisatie bouw- en grondexploitatie Grote Markt Oostzijde/Forum 

 (raadsvoorstel 19 december 2013) 

Mw. Kiki (inspreker op persoonlijke titel): 

 Is ervan overtuigd dat er een ernstig netwerk van corruptie bestaat. 

 Wijst op de eis dat mensen binnen een minuut een brandende ruimte moeten kunnen verlaten om 

2,5 tot 6 minuten in een opvangruimte te blijven. 

 Bestrijdt dat er een bug in de rekentool van DGMR zou zitten. Het NEN bestrijdt dit ook. Er is dan 

ook geen reden anders te toetsen dan normaal. 

 Somt per verdieping op hoeveel te lang de ontruiming duurt, variërend van 3,5 tot 10 minuten. Dit is 

onverantwoord. 

 Kreeg van provincieambtenaren het advies naar het OM te stappen wegens valsheid in geschrifte en 

corruptie. 

 Verzoekt de raad een gedegen onafhankelijke second opinion te laten verrichten door een andere 

partij dan de Rekenkamer. 

Dhr. Maat (Stadspartij): 

 Vindt het lijken alsof het om één project gaat, terwijl het er twee zijn. 

 Wil weten in hoeverre de EFRO-subsidies mogelijk niet helemaal benut kunnen worden. 

 Vraagt wat de waarde is van de geschatte opbrengsten van de grex en de parkeerexploitatie, 

aangezien dit onzekere factoren zijn. 

 Wil de detailhandel in de binnenstad stimuleren, maar vindt het Forum niet de goede oplossing. Er is 

geen draagvlak voor. 
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 Vreest dat exploitatietekorten ten koste gaan van andere cultuur in de stad. Wat ontbreekt er volgens 

het college aan het huidige cultuuraanbod? 

 Lijkt het onwenselijk als een verschuiving van bezoekers optreedt van de Westerhaven naar het 

Forum. 

 Wil weten wat er met het hoekpand op de Grote Markt en Poelestraat gebeurt: inpassen of sloop? 

 Vraagt of de 184,6 miljoen euro kredieten door de gemeente verstrekt zijn en of ze zijn besteed. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

 Is benieuwd wanneer meer duidelijkheid over de invulling van de oostwand te verwachten valt. 

 Ziet wel enige architectonische waarde in het hoekpand op de Grote Markt en Poelestraat. Wanneer 

en hoe wordt afgewogen of het in de ontwikkeling van de oostwand past? 

 Benadrukt het belang van goede toegangsroutes naar de Nieuwe Markt en de parkeergarage, zowel 

financieel als stedenbouwkundig. 

 Is benieuwd naar de duurzaamheid van de oostwand en het Forum. Komen er zonnepanelen of 

groene daken? Voldoet het Forum aan de hoogste eisen met led-verlichting en hergebruik van water? 

 Hoopt dat er op de Nieuwe Markt zo veel mogelijk bomen zullen komen. 

 Vindt het merkwaardig dat investeren in een aantrekkelijke binnenstad als belangrijk wordt 

omschreven, terwijl flink gekort wordt op het bewezen effectieve activiteitenbudget. 

Mw. Klein Schaarsberg (Student en Stad): 

 Is tevreden met het periodieke overzicht en de bespreking. 

 Hecht eraan de stad aantrekkelijk te houden en hoopt op een stedelijke impuls en extra sfeer door 

het Forum en de Nieuwe Markt. 

 Informeert of onderbezetting van parkeergarages en de afboekingen van gronden zijn meegenomen 

in de prognoses en het weerstandsvermogen. 

 Wil weten of Forum en oostwand gelijktijdig gereed zullen komen. Loopt de gemeente een risico 

dat de oostwand nog deels onbebouwd is als het Forum opent? 

Dhr. De Rook (D66): 

 Constateert dat sceptici ernaast zaten met hun voorspelling van grote vertragingen en 

overschrijdingen tijdens het eerste jaar van de bouw. 

 Complimenteert betrokkenen met de uitvoering van het bijzonder complexe project. Het college 

doet niet luchtig over de grote risico's en lijkt met de beheersmaatregelen in control te zijn. 

 Vraagt hoe het college met ondernemers van de Poelestraat bereikt dat alle achterzijdes opgeknapt 

raken, zodat de Nieuwe Markt er ook aan die kant aantrekkelijk uitziet. 

 Vindt met GroenLinks een groene, aantrekkelijke uitstraling van de Nieuwe Markt belangrijk. 

 Is benieuwd naar de inpassing van het hoekpand tegenover Grand Theatre en de krappe Sint-

Jansstraat. Hoe zit het met de verkeersveiligheid en bereikbaarheid? 

 Herinnert aan de waarschuwing van sceptici dat bouwverkeer voor grote problemen zou zorgen. 

Hoe gaat het hiermee en zijn er veel meldingen van overlast? 

 Acht voor de ontwikkeling van binnensteden nodig: meer openbare ruimte, groter winkeloppervlak 

en investeringen in de aantrekkelijkheid. Hier gaat het om een investering van 200 miljoen euro, 

waarvan 80 procent door andere partijen. Een prachtig voorbeeld van cofinanciering. 

Mw. Jongman (ChristenUnie): 

 Vindt het Drents Museum een mooi voorbeeld van het genereren van grote bezoekersstromen. 

 Constateert dat er nog geen eindgebruikers zijn voor de oostwand. Houdt dit heel grote risico's in? 

 Lijkt het onwenselijk wanneer de oostwand nog niet gereed is bij de opening van het Forum. 

 Hoopt dat geen onverwachte risico's optreden, zoals het grondwater bij de Westerhaven destijds. 

 Vraagt een toelichting op het risico dat alleen mondelinge intenties zijn uitgesproken over de huur 

van het bibliotheekpand. 

Dhr. Blom (VVD): 

 Onderschrijft het belang van cultuur voor de uitstraling van de stad, maar vindt het Forum niet 

bepalend voor het niveau van het cultuuraanbod. Dat niveau is er al. 

 Ziet graag meer commerciële invulling van het Forum om kosten te drukken en geen cultuurpaleis. 

 Vraagt hoe flexibel het interieur van het Forum is om het geschikt te maken voor andere functies. 

 Wil weten hoe de gesprekken met de universiteit over verhuur van het bibliotheekpand verlopen en 
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wat het kost wanneer verhuur niet doorgaat. 

 Is benieuwd of er al concrete resultaten zijn van onderhandelingen over commerciële invulling van 

de oostwand. Wethouder De Vries sprak tweeënhalf jaar geleden al over een hotelketen. 

 Wil weten wat de risico's zijn van het mogelijk geheel of gedeeltelijk wegvallen van EFRO-

subsidies. Is het weerstandsvermogen hier voldoende tegen bestand? 

Mw. Brouwer (PvdA): 

 Vindt het mooi te zien dat de oostwand meer contouren krijgt. Vindicat is bijna gereed. 

 Sluit zich aan bij de vragen over architectonische invulling en mogelijke gebruikers van de 

oostwand en de ontwikkeling van de achterzijde van de Poelestraat. 

 Is blij dat de exploitatie nog sluit en hoopt dit ook in 2017 te kunnen constateren. Veel hangt ook af 

van de economische ontwikkeling. 

 Ziet elke tussenstap in deze projecten als een belangrijke economische impuls voor de stad, 

waardoor mensen blijven komen, langer blijven en meer geld uitgeven. 

 Looft de opsomming van risico's en de beheersmaatregelen en hoopt dat onvoorziene risico's zoals 

asbest of strenge vorst verder uitblijven. 

 Ziet mogelijkheden voor een tijdige afronding ondanks de relatief lichte achterstand. 

Mw. Kuik (CDA): 

 Hoopt dat de bezoekersaantallen bewaarheid worden. Veel hangt af van de invulling. 

 Vindt de informatie grondig en gedetailleerd, ook voor burgers met de mogelijkheid rond te kijken. 

 Is benieuwd of er een deadline is om de knoop van verhuur van het bibliotheekpand door te hakken, 

zodat daarover in elk geval zekerheid bestaat. 

 Is bezorgd over de vele en omvangrijke risico's. Als de parkeergarage gereed is, neemt dat risico af. 

Toch nemen de totale risico's niet af, gezien de ontwikkelingen op de vastgoedmarkt. 

Dhr. Dijk (SP): 

 Blijft bewaken dat de gemeente maximaal 31,25 miljoen euro bijdraagt. 

 Vindt de brief over subsidiemanagement goed en degelijk, al is het niet geheel geruststellend. 

 Wil weten wat er gebeurt wanneer bepaalde subsidies wegvallen. 

Mw. De Wrede (Partij voor de Dieren): 

 Vraagt zich af hoe het tekort van 600.000 euro op het Forum bij opening past in de rekensom uit 

november 2012 van de kosten te stoppen met het Forum. 

 Ziet weinig informatie terug over groen bij het Forum en de Nieuwe Markt. 

 Constateert dat de toevoeging van de bibliotheek aan het Forum zeer tegen de zin van de organisatie 

in is gegaan. 

 Vindt de zes genoemde effecten van de investeringen wel erg op elkaar lijken. 

 Rijmt een meer commerciële invulling van het Forum niet met cultuur als vestigingsvoorwaarde. 

Hopelijk wordt volgende week duidelijk welke extra culturele waarde het Forum zal hebben. 

 Vraagt zich af of de bezoekersaantallen gehaald worden, aangezien blijkt dat het Forum lastig te 

vullen blijkt en er al veel leegstand is in de stad. 

 Informeert wat de gemeente van plan is met het voor 2,7 miljoen euro aangekochte pand Grote 

Markt 30-33. 

 Wil weten hoe groot het risico is dat niet aan de steeds strengere subsidievoorwaarden wordt 

voldaan. Is het nodig het weerstandsvermogen te verhogen? 

Wethouder Istha: 

 Beschreef vijftien risico's met beheersmaatregelen, zoals de economische recessie, de 

vastgoedmarkt en steeds strengere controles op en voorwaarden van Europese subsidies. Dit is 

meegenomen in het weerstandsvermogen. 

 Wijst erop dat sommige risico's kleiner worden naarmate oplevering naderbij komt, zoals bij de 

parkeergarage. 

 Verwacht binnen twee maanden de opening van het nieuwe pand van Vindicat en daarna sloop van 

het oude pand. 

 Besloot onlangs met het college het bestemmingsplan partieel te wijzigen om de mogelijkheden aan 

de oostwand voor grote winkelketens en hotels te verruimen. 

 Constateert toenemende belangstelling voor de oostwand en verwacht in de loop van het jaar meer 
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duidelijkheid over de invulling. Gesprekken verlopen niet in de openbaarheid en er komen 

waarschijnlijk geen tussentijdse mededelingen over. 

 Wijst op het voorbeeld van de Westerhaven, waar de belangstelling zich op het laatst in een 

stroomversnelling concretiseerde. 

 Ziet aantrekkelijkheid van een stad als een combinatie van kleine speciale winkels zoals in de 

Folkingestraat, grotere winkeloppervlaktes en cultureel aanbod. 

 Ziet het Forum, de oostwand, de Nieuwe Markt en de achterkant van de Poelestraat als vier 

onlosmakelijk met elkaar verbonden projecten. 

 Kocht het pand op de hoek van de Grote Markt juist aan om de mogelijkheden van zowel sloop als 

inpassing open te houden. Het is overigens geen monument. Sloop zal niet plots onaangekondigd 

plaatsvinden. 

 Streeft naar een zo duurzaam en groen mogelijk plein en Forum en is persoonlijk voorstander van 

nestkastjes en zonnepanelen. Komt hierop nader terug. 

 Legt uit dat de parkeergarage onder het Parkeerbedrijf valt en niet onder de grex. 

 Spreekt volgende week over de invulling van het Forum en de flexibiliteit daarvan. 

 Heeft de indruk dat de inschattingen van de economische effecten redelijk conservatief zijn. 

 Verschoof de accenten van het Forum iets meer richting commercie. De nieuwe directeur doet dat 

ook. Cultuur en commercie zullen anders zijn en aanvullend op wat er al is in de stad. 

 Probeert zo veel mogelijk grip te krijgen op onvoorziene tegenslagen als asbest en vorst. 

 Is in gesprek met de universiteit over verhuur van het bibliotheekpand. Helaas zijn de intenties 

destijds niet schriftelijk vastgelegd. 

 Heeft nadrukkelijk de bedoeling oostwand en Forum gelijk gereed te krijgen. 

 Is in gesprek met ondernemers aan de Poelestraat om alle panden aan de achterzijde op te knappen. 

 Nodigde jonge architecten uit om hiervoor mooie plannen te maken. Het kan niet zo zijn dat de 

Nieuwe Markt straks grenst aan een deels rommelige achterzijde van de Poelestraat. 

 Constateert dat de overlast van bouwverkeer enorm is meegevallen. De aannemers hebben 

uitstekend samengewerkt, het verkeer geregeld en hun mensen per fiets of bus naar de bouwplaats 

gebracht. 

 

C. HUISHOUDELIJK DEEL 

C.1. Ingekomen stukken 

Geen agenderingen. 

 

C.2. Vaststelling verslag van 4 december 2013 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 21.35 uur. 


